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Szabados János 
(1944–2023)

Szabados János ok-
leveles erdõmérnök 
életének 80. évében 
méltósággal viselt, 
hosszú betegség után 
2023. december 7-én 
elhunyt. 

Ennyi a rövid, szi-
gorú, de tömény köz-
lés. Volt viszont mögöt-
te egy attraktív mér-

nöki és erdõmérnöki pályaív. A közös 
egyetemünkön Janó – mert így hívtuk – évfo-
lyamtársa, csoporttársa és négy évig kollégiu-
mi szobatársa, azaz „kamerja” voltam, és rám 
esett az a megtisztelõ, de fájdalmas feladat, 
hogy az életútját összefoglaljam. 1967-ben, a 
végzésünk után ugyan az egész országba 
„szétspricceltünk”, de a csoportunk – néha az 
évfolyam is – rendszeresen összejött, így is-
mertük egymás sorsát, örömeit és kudarcait 
is. A mondanivalóm ebbõl is fakad. 

Mivel édesapja 1943 végén a visszacsatolt 
Észak-Erdélyben kapott hivatali állást, Janó 
1944. június 30-án Kolozsváron született.

Röviddel ezután a világháború Budapestre 
sodorta a családot. Gyermekkorát végig itt 
töltötte. Általános iskolai évei alatt – a katoli-
kus családi tradícióknak megfelelõen – vallá-
sos nevelésben részesült, ez kihatott egész 
életére. 

Középiskolának a család a budapesti „Mik-
száth Kálmán Téri Gimnáziumot”, azaz a pia-
ristákat választotta. A vallási kötõdésen túl a 
döntésben az is szerepet játszott, hogy ez az 
intézmény akkor az ország vezetõ középisko-
láihoz tartozott. Ennek sikeres elvégzése után 
jött a pályaválasztás dilemmája. 

Minisztériumi tisztviselõ édesapja és 
nagyapja ügyész volta miatt osztályidegennek 
minõsültek, ami behatárolta a lehetõségeket. 
Gimnáziumi tanulmányai, illetve a gyakori 
családi természet- és erdõjárás alapján válasz-
totta a Soproni Erdõmérnöki Fõiskolát. 

A felvételin igen magas pontszámot ért el, 
de piarista múltja miatt elutasították, azonban 
fellebbezett, és Gál János, az akkori fõigazga-
tó a felvétele mellett döntött. 

Így lett tagja annak az 1962-ben induló év-
folyamnak, amelyik ugyan a fõiskolára felvé-
telizett, de már a korábbi rangját visszakapó 
Erdészeti és Faipari Egyetem elsõéves balek-
jaként kezdhette el tanulmányait. 

Az egyetem erdõmérnöki karának akkori 
tanrendje igen sajátos volt. A szakmai tár-
gyak fele az erdõhöz, annak részletes bioló-
giai, mûvelési, használati tudományához tar-
tozott, de a másik fele alapos mûszaki – mér-
nöki (a korábbi korok elnevezése szerint 
kultúrmérnöki) ismeretekkel ruházta fel az 
egyetemi polgárt. Janó mindkettõhöz gond 
nélkül kapcsolódhatott, nem volt tanulmányi 
problémája. 

Az egyetemi élet sok lehetõséget kínált. 
Az akkori Egyetemi Színpad korán „beszip-
pantotta”, rendszeres szereplõje, de mûsor-
szervezõje is volt. Az intézmény sportköre, 
a SMAFC még Selmecbányán alakult mint az 
országban elsõ fõiskolai sportegyesület, és 
a ’60-as években az egyetemen belül szá-
mos sportágat ûzhettek a hallgatók. Janó 
még a középiskolából hozta kosaras kép-
zettségét, és a SMAFC II. megyei bajnokság-
ba nevezett csapat – szó szerint is – oszlo-
pos tagja volt.

Kiegyensúlyozott, konfliktuskerülõ – sõt, 
ha kellett, akkor konfliktusmegoldó –, igen jó 
humorú személyiség volt. 

Az egyetemi évek a teljes további életét 
más szempontból is meghatározták. Az Egye-
temi Színpad, a kosárélet, illetve a teljes egye-
temi lét során alakult ki kapcsolata faiparos 
évfolyamtársunkkal, Schneider Mártával, aki-
vel ötödév végén házasságot kötöttek. Márti 
– mint mérnök is – segítette munkájában, vár-
ta, ha messze dolgozott, követte, ha a munká-
ja más városba szólította, és – nem melléke-
sen – született három gyermekük. Végig, 57 
éven át kitartottak egymás mellett.

Egyetemi évei alatt komolyabb szakmai 
kötõdése alakult ki a Geodézia Tanszékkel, 
így a földmérés tudományával. A Kossuth-dí-
jas Bezzegh László professzor szintén erdõ-
mérnökként végzett, de az oktatói pályája 
elõtt a MOM geodéziai mûszergyárában fõ-
konstruktõr, még azelõtt pedig vadászpilóta 
volt. Ebbõl eredõen magas szinten tanította a 
fotogrammetriát. Janó diplomaterve is ezzel 
foglalkozott, a Keleti pályaudvar tornyából 
készített sztereófotók kiértékelésével dolgoz-
ta fel a Baross tér akkori állapotát.

Édesapja 1965-ben elhunyt. Anyagi követ-
kezménye az lett, hogy a kor szabályainak 
megfelelõen társadalmi-tanulmányi ösztöndíj 
szerzõdést kötött a Budapesti Geodéziai és 
Térképészeti Vállalattal. Ebbõl eredõen ez 
volt az elsõ munkahelye. Az akkori térképé-
szet gerincét – hiszen nem volt még mûholda-
lapú helymeghatározás – a háromszögelés al-
kotta. Ennek hálózatán a pontos szögmérés 
mellett fontos alap volt az egyes háromszö-
gek oldalhosszának megállapítása is. Erre ak-
kor vezették be az elektrofizikai távmérés 
módszerét. Janó ebbe csöppent bele. A vele 
járó országjárás, illetve a szükségszerûen éj-
szaka végzett munka már nehezen illett bele 
a közben gyermekessé vált család mûködésé-
be, ezért munkahelyet váltva a Dunántúli Víz-
ügyi Építõ Vállalatnál a Fertõ tó környéki be-
ruházásokon építésvezetõi munkát végzett. 

Tervezõi vénáját kielégítendõ, innen átvál-
tott a MÉLYÉPTERV, illetve az ERÕTERV cé-
gekhez. Mivel szolgálati lakást is kaptak – ez 
az akkorra már háromgyerekes családnak 
fontos volt –, az akkori Leninvárosban a 
hõerõmû építkezésének tervezõi mûvezetését 
látta el.

A korszak lezárásaként Paksra került, az 
atomerõmû beruházásához. Annak a munká-
nak a vezetését bízták rá, ami az építkezés 
organizációját jelentette. A lényege: megter-
vezni azt a logisztikai problémahalmazt, ami 
az építõanyagok, az épületszerkezetek, az 
egyébként nem kisméretû gépi berendezések 
fogadását, a beépítésig tartó ideiglenes tárolá-
sát, valamint beépítését szervezte, bonyolítot-
ta le. Ez egy családi ház hasonló folyamatá-
ban is átgondolást kíván, de az ország akkori 
legnagyobb – és legbonyolultabb – fejleszté-
sénél igen fontos szereppel bírt. 

Ebben segítette az is, hogy közben a 
Mûegyetemen abszolválta a szervezõ szak-
mérnöki posztgraduális képzést. A paksi fela-
dat új megközelítést is kívánt, ebben – orszá-
gosan elõször – segített az akkori IBM számí-
tástechnikai rendszerének a közremûködése, 
egy hálótervezési program közös kidolgozá-
sával és alkalmazásával.

Az erõmû 1984-ben elkészült, így a mun-
kája is megszûnt. Lezárult a „kultúrmérnöki” 
korszak elsõ szakasza, mert a Pilisi Parkerdõ-
gazdaság Visegrádon adott neki feladatot, a 
mûszaki fejlesztési osztály vezetését bízták rá. 

Ez a korszak is számos kihívást tartogatott 
számára. Ebben az idõben alkalmazta az erdõ-
gazdaság Makovecz Imre építészt. Feladata a 
még kialakulóban lévõ – ma már kiterjedt – 
közjóléti tevékenység tárgyi körülményeinek 
építészeti tervezése volt. Janónak és munkatár-
sainak az akkor már neves mûvész zseniális 
vízióit kellett tartamosan mûködõ létesítmé-
nyekké formálni, amibõl a mûködés feltétele 
ugyan mindig sikerült, de a tartamosság már 
sok helyen hibádzott. A közös munka tárgyi 
elemei ma is megtekinthetõk a visegrádi erdõk 
kirándulóhelyein, Mogyoróhegyen stb. 

A rendszerváltás során belépett az MDF-
be. Tagja lett az ennek keretében szervezett 
Erdészeti és Vadgazdálkodási Szakértõi Kollé-
giumnak. 1991-ben bekerült a Földmûvelés-
ügyi Minisztériumba, annak az Erdészetpoliti-
kai Osztályát vezette. Feladata az egyes, erdõt 
érintõ szabályozások összehangolása, a ko-
herencia megteremtése volt, emellett az új er-
dõtörvényt kellett elõkészíteni. Utóbbinak az 
volt az érdekessége, hogy nem elég az erdõk 
érdekében szakmailag megalapozott norma-
szöveget alkotni, hanem figyelembe kell ven-
ni azt is, hogy az a döntés folyamata során a 
legkevésbé sérülhessen. 

Innen került át 1992 októberében az Álla-
mi Vagyonkezelõ Rt.-hez az erdészeti portfó-
lió igazgatójaként. Az akkor már hatályos tör-
vény miatt kötelezõ volt az erdõgazdaságok 
átalakítása is, ennek levezénylését bízták rá és 
munkatársaira. Utólag nyugodtan mondhat-
juk, hogy ez volt élete fõmûve. 

Az állami erdõgazdasági részvénytársasá-
gok a létrejöttük 30 éves évfordulóját a múlt 
évben ünnepelték. Ebbõl az alkalomból 2023. 
november 21-én Sopronban nagyszabású ün-
nepséget szerveztek, erre Janó is meghívást 
kapott. Azon személyesen – az egészségi álla-
pota miatt – már nem tudott részt venni, de 
részletes, mindenre kiterjedõ elõadását felol-
vasták. A levelének teljes szövegét az Erdé-
szeti Lapok 2023. decemberi száma az 507-
508. oldalon teljes terjedelmében közölte. Ne-
kem sem lehet más a feladatom, minthogy 
felhívjam rá a figyelmet, mert annál jobban 
nem lehet rávilágítani arra, hogy akkor és ott 
mi volt a fontos, és annak hogyan lehetett ele-
get tenni.

Az akkori döntések nehézségét az adta, 
hogy a korábbi struktúra átalakítása kötelezõ 
volt, de nem volt konszenzus abban, hogy mi 
legyen az eredmény. A döntésben közremû-
ködõ számos politikai párt között nem volt 
kettõ olyan, amely a változást azonos formá-
ban képzelte volna el. Emellett a privatizáció 
elvi lehetõségei hiénaszerû fellépést is feltéte-
leztek, amit – elsõsorban az erdõk érdekében 
– mindenképpen meg kellett akadályozni.

Ilyen körben született az a megoldás, hogy 
az új cégek az erdõt magát csak kezelésre 
kapják, az állam tulajdona megmarad; az új 
részvénytársaságok az erdõk kezeléséhez el-
választhatatlanul szükséges berendezéseket, 
infrastruktúrákat törzstõkeként kapják; a fel-
adathoz akkor nem feltétlenül szükségesek 
tõketartalékba kerülnek; és a mûködéstõl 
nem idegen a profittermelés sem. 

Az ilyen elven alapított részvénytársaságok 
ünnepelték tavaly a három évtizedes fennállá-
sukat. A szám önmagában azt jelenti, hogy az 
annak idején felállított modell tartamos mûkö-
dést tett és tesz lehetõvé, ami – ha erdõrõl van 
szó – már önmagában is nagy érdem. 

Az indulás nehézségein túljutva még sike-
rült a Nyírerdõ csõdveszélyét elhárítani, de 
1995 júliusában összevonták az Állami Vagyon-

99Erdészeti Lapok CLIX. évf. 2. szám (2024. február)



nEkrológok

kezelõ Rt.-t az elviekben konkurensnek is te-
kinthetõ Állami Vagyonügynökséggel, és létre-
jött az Állami Privatizációs és Vagyonkezelõ Rt. 
Ennek során azonnal megszûnt Janó munka-
helye, tovább nem igényelték közremûködé-
sét. Még egy ideig néhány erdõgazdasági rt.-
nél felügyelõbizottsági, illetve igazgatósági tag 
lehetett, késõbb az is megszûnt. De a mûve – 
mint szó volt róla – azóta is mûködik. 

Visszatért kultúrmérnöki „énjéhez”, és a 
nagy hõerõmûvek beruházásainál kezdett 
dolgozni. Nem kis feladatokat kapott, például 
létesítményi fõmérnöke volt a Mátrai Erõmû 
füstgáz-kéntelenítõ projektjének, amely akkor 
12 milliárdos ráfordítással valósult meg. Ezzel 
a környezõ erdõk kénszennyezése is meg-
szûnt, a levegõ lényegesen tisztább lett. Szin-
tén létesítményi fõmérnökként vett részt a Pé-
csi Hõerõmû 50 MW teljesítményû blokkjának 
fatüzelésre való átalakításában, majd köz-
remûködött Bátaapátiban a nukleáris hulla-
déktároló megvalósításában. 

Nyugdíjas éveit családja, három gyermeke 
és azok házastársai, tíz unokája körében 
Szentendrén töltötte. Feleségével, Mártával 
aktív részt vállalt a város katolikus közösségé-
nek életében, valamint a nagycsaládosok 
szervezetében. 

Az elsõ egészségügyi jelzést a 2013 évben 
adta a sors, de azt orvosai segítségével sike-
rült kezelni. A kór viszont kiszemelte magá-
nak, és három éve több síkon támadta, amit a 
konokságig komoly elszántsággal, kemény 
harcosként – orvosai sokszor innovatív be-
avatkozása mellett – igyekezett elhárítani. 
Mindeközben megmaradt pozitív életszemlé-
lete, humora, a jövõbe vetett reménye is. 

A sors nem adta meg neki a gyõzelem örö-
mét. 2023. december 7-én családja körében 
lelkét visszaadta Teremtõjének. December 22-
én a szentendrei Katolikus Temetõben család-
tagjai, korábbi munkatársai, ismerõsei és tisz-
telõi körében mi, a csoport- és évfolyamtársai 
is búcsút vettünk tõle. Kívánjuk, teljesüljön az 
a vágya, hogy az Úr közelében megnyugvást 
találjon.

Kádár Zoltán

Három kollégámra emlékezem, akik még 
2023-ban távoztak el közülünk. A valamikori 
Kisteleki Erdészetnél kezdték pályafutásukat. 
Bár különbözõ munkakörben és más pályaív 
alatt, de közös életcéllal és ezt vezérlõ szakma- 
és fõleg erdõszeretettel végezték munkájukat. 
Közös kapcsolat volt, hogy egy helyen kezd-
tünk. Itt tanultuk ki a szakma gyakorlatát, és 
itt alakult ki az a szellem, ami a késõbbi mun-
kánkat és egymás segítését jellemezte.

Vízhányó László  
(1964–2023) 

Az egyetem elvégzése 
után Kisteleken kezdte 
a szakmai gyakorlatát, 
és innen indult új fel-
adatok felé, amikor az 
erdõgazdaság vezetése 
kérte és irányította. Or-
szágosan ismerték, és 
ezért nem a szakmai 
életútját ismertetném, 
hanem azt, ami a volt 

közössége tagjainak és nekem az emlékeze-
temben megmaradt. 

Laci ambiciózus és szorgalmas fiatalem-
berként, már két kis gyermekkel a családjá-

ban, kezdte a munkáját. Ami rövid idõt eltöl-
tött az erdészetnél, abból kiderült, hogy jó 
csapatépítõ és a gépüzemi munkatársakat 
motiválni tudó vezetõ lehet. Már akkor, leve-
lezõ tagozaton, közgazdász szakon tanult a 
budapesti „Közgázon”. 

Az átszervezés során, amit a rendszerválto-
zás hozott magával, és a lényege az volt, hogy 
a fizikai munkakörökben vállalkozói munka-
végzéssel váltsuk ki az állandó dolgozói alkal-
mazást, kendõzetlenül mondta ki azt a lehetõ-
séget is, hogy a gépüzem felszámolása során 
õ is része lehet a leépítésnek. Átkerült a Sze-
gedi Erdészethez, és teljes leterhelésben – 
reggeltõl estig – végezte a munkáját. Sajnos rá 
is ment a családi élete. Tudom, hogy ez alap-
vetõen két félen múlik (néha többön is), de 
ennyi év távlatából ne keressük a hibát. Mind-
ezek miatt a szakmai munkájába menekülvén 
iparkodott a lehetõ legnagyobb teljesítményt 
nyújtani. Erre emlékeznek a kollégák úgy az 
erdõgazdaságnál, mint a teljes államerdészet 
szintjén is. 

A fahasználatot és a kereskedelmet szeret-
te, a vadászatért rajongott. Az erdõfelújításokat 
és az erdõápolásokat is kézben tartotta, tud-
ván, hogy a következõ generációnak is biztosí-
tani kell az erõforrásokat! Mint vezetõ ezeket 
tartotta fontosnak a közösségépítés során. 

Mindig vágyódott újra családban élni, amit 
már kicsit késõn és kevés szerencsével sike-
rült is megvalósítania. Kissé fanyar humorral 
dicsekedve mondta, hogy unokájával egy idõ-
ben fia született. Ezután másként látta a vilá-
got. Cseppet sem hanyagolta el a munkáját, 
de toleránsabb és megértõbb lett. Baráti kör-
ben mondtuk, hogy Laci jó irányban megvál-
tozott. Pár nehézség dacára, de rendezettnek 
tekintette a sorsát. Ekkor jött a hirtelen beteg-
ség, és mi szinte tehetetlenül, de aggódva fi-
gyeltük. Tudtuk, hogy nehéz és szinte kilátás-
talan küzdelem az övé, de bíztunk az isteni 
kegyelemben. A Teremtõ hívó szava február 
12-én érte…mennie kellett.

Virág Lajos  
(1948–2023) 

Kollégánk, a csengelei 
erdész mint Lajos bá- 
csi marad meg emlé-
künkben. Kisteleken 
született, és ott is élte 
le a teljes életét. A helyi 
gimnáziumban érettsé-
gizett, majd a kétévnyi 
katonai szolgálata után 
helyezkedett el az er-
dészetnél. Volt pénztá-

ros, majd a fagyártmány-üzem mûszakvezetõ-
je, szállítási ügyintézõ és végül a rendszervál-
tozás utáni idõtõl kerületvezetõ erdész. 

Ahogy az erdészethez belépett, elkezdte 
levelezõn az erdészeti technikumot, megsze-
rezte az erdésztechnikus képesítést, és emel-
lett megszerette a szakmánkat is. Minden 
munkakörben, amit rábíztak, igyekezett jól 
megfelelni. Végtelenül türelmes és precíz 
volt. Munkájára igényes, és ezt várta el a rábí-
zott dolgozóitól, majd a vállalkozóktól is. 

Nem szerette a kapkodást a munkavégzés 
során. Itt ebben a térségben kisebb erdõtöm-
bök vannak, és így több önkormányzati terü-
leten van egy-egy erdészkerület. Motorkerék-
párral vagy rossz idõ esetén a sárga Wart burg-
jával folyamatosan járta és õrizte a reá bízott 
erdõket. A községek vezetõi ismerték, és ha 
segítség kellett, tudták, hogy számíthatnak rá. 

Nem rajongott a vadászatért, és mégis na-
gyon jó baráti viszonyt ápolt a területén lévõ 
vadásztársaságokkal. Itt sok barátja is volt. 

A hatvan éves kort betöltve nyugdíjba vo-
nult, de még két évet szolgálatban töltött. 
Nyugodt, rendezett családi élete volt. Felesé-
gével megértették egymást, és lányukat-vejü-
ket, fiukat-menyüket és az unokákat nagyon 
szerették. 

Sajnos 2012-ben egy infarktus legyengítet-
te. A legendás munkabírását, erejét elvette. 
Szeretett volna többet segíteni a családjának, 
de már nem volt a régi. Talán ezt el is fogadta, 
vagy felénk-velünk ezt elhitette. Február 24-
én hunyt el, március 8-án búcsúztattuk. Emlé-
kére kopjafát állítottak a kollégák, barátok a 
csengelei öreg „Móra” tölgyeknél.

Fekete Péter  
(1956–2023)

Kollégámat még diák-
ként a szegedi erdész-
technikumban ismer-
tem meg mint két  évvel 
fiatalabb korosztályú 
„keresztfiú” osztályban 
tanulót. A legendás 
Szenthe László osztály-
fõnök és hasonló szak-
mai szeretettel elköte-
lezett tanár egyengette 

tanulmányainkat. Már diákként kulturális 
szervezõ és iskolaújság-szerkesztõ volt. 

Végzés után pár vargabetût leírva, vagy fél 
évtized után elkezdte az erdészeti munkát 
mint fizikai dolgozó, majd a szegedi falemez-
gyárnál rönkátvevõként szerezte meg az er-
dész- és fafeldolgozó technikusi képesítést. 

Erdészkerületét olyan számára szerencsés 
körülmények között kapta meg, hogy az a 
szülõi tanyájukat is magába foglalta. Nagyon 
szerette volna bizonyítani, hogy a késõi 
szakmai kezdés nem volt hátrányára. A gye-
rekkorától szeretett és ismerõs erdõkben 
dolgozhatott. Szépen ápolt erdõsítések és 
pontosan végrehajtott fakitermelések jegyez-
ték munkáját. 

Átszervezés után, mikor a Kisteleki Erdé-
szet megszûnt, õ az Ásotthalmi Erdészet állo-
mányába került. Itt is becsülték munkáját, és 
elismerõen mondta nekem, hogy megdicsér-
ték pontosságát is. Szerette a vadászatot, és 
mint hivatásos vadõr mellékállásban dolgo-
zott a területén lévõ vadásztársaságnál. 

Nagy területû kerülete volt, de mindig sze-
rette idõnként bejárni az erdõket, azokat is, 
amelyekben éppen nem történt munkavég-
zés. Jó gazdája volt a rábízott erdõknek. 

Munkáját támogató családja volt. Felesége 
végtelen szeretettel gondoskodott róla, és kö-
zösen nevelték három fiukat. Az a szerencsés 
helyzet adódott, hogy két évvel ezelõtt, elér-
vén a szükséges szolgálati éveket, nyugdíjba 
vonulásakor fiának tudta átadni az erdészke-
rületét. 

Erdõápoló fakitermelõ vállalkozást folyta-
tott párfõs munkacsapatával, és ebben dolgo-
zott nyugdíjasként. 

Egész élete folyamán kereste a helyét eb-
ben a világban. Családja türelmes szereteté-
ben és az általa szeretett erdejének nyugalmá-
ban találta csak meg. Harcolt… és váratlanul 
vége lett a harcnak. Az általa szeretett nagy-
szülõk sírhelyére temettük el, erdészhimnusz 
és vadászkürtök hangjaira.

Sere Ferenc
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Nagy érdeklődés mellett zárult a regisztráció  
az Iskolában az Erdő Programra 

Február 5-én indult az Országos Erdészeti 
Egyesület által koordinált Iskolában az Er-
dő Program regisztrációja, ahol köznevelé-
si intézmények pályázhattak a 6-14 éves 
diákok számára erdei iskolai tematikus 
foglalkozások lebonyolítására. 

A program keretében a minősített Erdészeti Erdei 
Iskolák erdőpedagógusai magyarországi közneve-
lési intézményekbe látogatnak el, ahol az erdők és 
fenntarthatóság témakörében tartanak foglalko-
zást 20-30 fős általános iskolás csoportoknak, így 
a környezeti nevelés segítése játékos, erdőpeda-
gógiai módszereken alapuló ismeretszerzéssel va-
lósul meg. 

Míg az erdőpedagógusok által tartott foglalkozá-
sok felhívják a gyermekek figyelmét a természet-
tel való törődés fontosságára, addig az iskolákban 
maradó erdőpedagógiai csomag eszközeinek se-
gítségével a program megteremti a lehetőséget a 
témakörben való további elmélyülésre is.

Az erdőgazdaságok közel negyven éve elsőként 
létesítettek olyan intézményeket, ahol a szemé-
lyes tapasztalatszerzés alkotja a természet szere-
tetére való nevelés lényegét. Az Országos Erdé-
szeti Egyesület által minősített több mint harminc 
hazai erdészeti erdei iskola a fenntarthatóságra 
nevelés legfontosabb helyszínei közé tartozik.

Február 6-án délre a porgramra regisztráló intéz-
mények száma elérte az 500-at, így az Egyesület 
lezárta a jelentkezést. A legtöbben Pest várme-

gyéből jelentkeztek,  az iskolák számát tekintve 
pedig Debrecen lett a legtöbbet pályázó vidéki te-
lepülés.

A program tavaszi ütemében több mint 30 ezer 
diák vehet részt az erdőpedagógiai foglalkozáso-
kon. Ősszel ismét lehet majd pályázni a diákok 
környezeti nevelését támogató kezdeményezésre.

Az Iskolában az Erdő Program az Európai Unió 
Emisszió-kereskedelmi rendszerének (ETS rend-
szer) kvóta felhasználásából valósul meg az Agrár-
minisztérium közvetlen közreműködésével, az 
Energiaügyi Minisztérium támogatásával, a Bel-
ügyminisztérium és a Fenntarthatósági Témahét 
szakmai partnersége mellett.

Országos Erdészeti Egyesület
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